
Medlemsbrev från ( FFV )  
Folksams Fältveteraner Maj 2023

SJ SJ gamle vän, festligt att du lever än sjöng 
Stefan Demert för en del år sedan och det skulle 
kanske kunna appliceras på FFV. En förening som 
krymper år från år och med numera ytterst ytliga 
kontakter med vår gamla arbetsgivare Folksam och 
dess säljorganisation.

Den mest frekventa dialogen med er medlem-
mar är den hemsida ( faltveteraner.se ) som Sören 
Kroon förtjänstfullt håller vid liv.

Senast du fick ett sådant här nyhetsbrev var i 
augusti förra året och sedan dess har mycket hänt 
i vår omvärld. Inte minst att vi har haft ett riksdags-
val och en ny regering är på plats som har börjat bli 
”varma” i kläderna. En konservativ regering  
(inklusive ett mindre liberalt inflytande) och med 
en betydande högernationalistisk påverkan.

Det beslutas och diskuteras om många saker som 
jag reagerar över och kanske även du och andra 
medlemmar i FFV. Utrensning av generaldirektörer 
och utredare, att miljöfrågorna inte längre ska ha 
ett eget departement, ingen feministisk utrikespo-
litik, ingen höghastighetsbana, minskat underhåll 
av järnvägsnätet, kortsiktiga lösningar inom krimi-
nalpolitiken, lotteriförbud. NATO inträdet inte att 
förglömma. 

När det gäller vår förening FFV har vi haft tre sam-
manträden sen förra medlemsbrevet digitalt och 
fysiskt och vi har som du sett och kanske svarat på, 
genomfört en medlemsenkät under hösten kring 
vår framtid.

Det var 50 st av våra då 76 medlemmar  
(för tillfället är vi 67 st) som svarade (alltså 65%).

Frågeställningen avveckling respektive fortsätta 
som tidigare gav fördelningen: Avveckling 35  
bibehållande 15. 

Några kommentarer från dem som motiverade  
sina svar:

Avveckling. 
 – Hoppas inte rabatten försvinner. 
 – Tiden framåt talar för avveckling 
 – Ja, den har gjort sitt. 
 – Ja, för lite aktivitet. 
 – Ja, tyvärr. 
 – Använd motionen från 2015. 
 – Med tanke på medelålder och nyrekrytering. 
 – Om vi inte ser någon annan lösning. 
 – Det är bara en tidsfråga. 
 – Medan vi ännu är kapabla att fatta beslut.

Bibehållande. 
 – Gå med i kamratföreningen. 
 – Om det finns några som tar över, annars  
     avveckling. 
 – När medlemmarna dör ut, dör föreningen.

I övrigt var det ingen som var villig att engagera 
sig genom styrelsearbete framöver vilket var en av 
enkätens frågor.

Till det årsmöte som jag snart återkommer till har 
det inkommit en motion. Läs, begrunda och tyck 
gärna till, men framförallt så låt dina åsikter komma 
till tals på årsmötet, det är ju trots allt där motio-
nen ska beslutas eller avslås 



Vi har under en tid diskuterat föreningens framtid 
och det beror främst på den höga medelåldern 
bland medlemmarna och därmed naturligt sjun-
kande medlemsantal. Många har dessutom  
lämnat föreningen beroende på att man saknar 
den lokala förankringen. Tidigare var föreningen 
förankrad i de geografier som vi också arbetade i 
under vår verksamma tid. Styrelsen var lokal och 
ansvarade för information och organiserade års-
mötet på lämplig plats med information om lokala 
begivenheter som besök på kulturella platser eller 
företag. Detta upphörde när vi på grund av bland 
annat minskat medlemsantal och svårigheter att 
engagera styrelse lokalt. Det finns heller inte  
några nya medlemmar att värva eftersom Folksam 
förändrat organisationen och har ingen fältorgani-
sation längre.

På årsmötet i Göteborg ändrades stadgarna och  
vi fick en landsomfattande styrelse. Detta har 

I november var jag med på PRO Skånes höstmöte i 
Malmö och på eftermiddagen hade vi besök av Hå-
kan Svärdman från Folksam som gav oss en intres-
sant föreläsning om pensionens historia fram till i 
dag och lite tankar om framtidens pensioner. Han 
nämnde då att han snart skulle komma ut med en 
bok om försäkringarnas historia. I Januari träffade 
jag honom på huvudkontoret då vi hade styrelse-
möte och fick ett exemplar av honom. Absolut värd 
att läsa. ISBN nr. är 978-91-7445-029-3

Bokpresentation: 
Försäkringsbranschen är en ekonomisk gigant. De 
största bolagen inom branschen har tillgångar som 
motsvarar mer än tio gånger den svenska statens 
utgifter. Branschen äger omkring en tredjedel av 
världens förmögenhet, men hur mycket vet vi 
egentligen om försäkringsvärlden? Elon Musk är 
vida känd för sin förmögenhet och spektakulära 
affärer, men hur många av oss kan namnge en VD 
för något av världens största försäkringsbolag, som 
dagligen investerar miljardbelopp för sina kunders 
trygghet? Till skillnad från andra branscher är det 
oftast kunderna som äger tillgångarna. Alltså vi 
medborgare, huvudsakligen i Nordamerika, Euro-
pa och Japan. Men vad var drivkrafterna som fick 
människor att lägga tid, engagemang och inte 
minst pengar på just försäkring? Varför och när 
ingicks de första försäkringsöverenskommelser-

Motion till FFV:s årsmöte 2023

Framtidens pensioner

medfört att vi har styrelseledamöter spridda över 
hela landet. Svårigheten med att få engagemang 
är ganska tydlig.

Styrelsen gjorde en enkät om föreningens framtid 
och den var ingen upplyftande läsning. Det var en 
mycket bra svarsfrekvens, av föreningens 76 med-
lemmar hade 50 svar inkommit och det motsvarar 
65 procent. 35 av svaren föreslog avveckling med-
an 15 ville att föreningen ska fortsätta.

Med detta som bakgrund föreslår vi att årsmötet 
beslutar om nedläggning av föreningen samt att 
nuvarande styrelse får i uppdrag att svara för det 
praktiska samt att de medel som återstår skänks till 
lämplig verksamhet inom arbetarrörelsens område. 

Med kamratliga hälsningar 
Sören Kroon & Dettmar Wihlborg

na? Vem fick den första 
pensionsutbetalningen 
i Sverige? När och vilka 
startade den första 
sjukförsäkringen i 
landet? Vilket år blev 
alla bilägare skyldiga 
att skaffa sig en bilför-
säkring? När blev det 
en vuxenmarkör här 
i landet att skaffa en hemförsäk-
ring? Hur har ersättningarna för dessa försäkringar 
förändrats över tid och vilka motiv och värderingar 
har påverkat dessa förändringar? Och när är försäk-
ring en effektiv lösning på trygghetsproblem och 
inte minst hur förhindras ljusskygga individer från 
att lägga vantarna på stora belopp genom fusk och 
bedrägeri. Dessa frågor står i centrum i denna bok 
där vi bland annat möter monsieur Johan Holm, 
Henning Allmin Andersson och Carina Bylund 
Sarnelid. De är några av de miljoner svenskar som 
genom tiderna har fått ett tryggare liv tack vare 
försäkringar som i många avseenden är frukten av 
en kombination av folkligt engagemang, enskilda 
personers initiativ och en statsmakt som strävat 
efter ekonomisk och social stabilitet. Helt enkelt ett 
avgörande fundament för ett demokratiskt sam-
hälle som vilar på tillit och trygghet.



Jag inser att det är välmenande. Det finns ingen 
dold undertext, definitivt ingen elakhet. När folk 
i min omgivning undrar hur det känns att vara 
pensionär, ja, då beror det på att de helt enkelt 
undrar hur det känns för mig att fylla 65.

Trots det, jag känner att frågan väcker en viss 
irritation. En förklaring är säkert min egen ångest. 
Alla födelsedagar är påminnelser om att jordeliv-
et någon gång tar slut. Och när jag nu har fyllt 65 
förstår jag att det finns sådant som ofrånkomligen 
tillhör det förflutna. Jag kommer till exempel aldrig 
att ta en ordinarie plats i IFK Motalas fotbollslag, 
hur mycket jag än anstränger mig.

Jag är inte ensam. Om att bli äldre, alltså. Antalet 
svenskar som har passerat 80-årsgränsen kommer 
att öka med drygt 60 procent under de kommande 
tio åren. Hela befolkningspyramiden håller på att 
så att säga tryckas uppåt. Antalet äldre ökar snabbt 
samtidigt som antalet i förvärvsarbetande ålder 
förväntas förbli på dagens nivå.

Den här förändringen påverkar hela samhället. 
Den mest uppenbara konsekvensen kan vi läsa om 
i stort sett dagligen. Det larmas om personalbrist 
och rekryteringsproblem inom vården och inom 
omsorgen och inom industrin och inom transport-
näringen och inom nästan alla områden. En annan 
nästan lika uppenbar följd är att trycket på vården 
och omsorgen ökar. Visst, vi lever längre och vi 
lever allt friskare liv, men förr eller senare behöver 
vi alla mer hjälp från samhällets sida.

Samhällsdebatten förändras. Jag hävdar inte att vi 
alla bara bryr oss om det som ligger oss närmast, 
men jag måste erkänna att jag funderar mer på 
pensionssystemets konstruktion i dag än vad jag 
gjorde när jag var 25.

Arbetslivet ska anpassas efter människan
Socialdemokraterna har som bekant påbörjat ar-
betet med att ta fram en ny samhällsanalys. Jo, när 
samhället förändras måste politiken följa med, och 
en förändring som utan tvekan påverkar politikens 
förutsättningar är den förändrade befolkningspro-
filen.

Den kommer att ställa oss socialdemokrater inför 
en del riktigt svåra val. När ny teknik ökar lönsam-
heten inom vissa sektorer och samtidigt behovet 
av mer personal ökar inom andra, då ställs det 
ännu större krav på en solidarisk omfördelning.

Men den skapar också nya möjligheter. Det borde 
vara självklart för alla arbetsgivare att det är viktigt 
att skapa en god arbetsmiljö. Det är förstås viktigt 
av mänskliga skäl, men den som inte förmår skapa 
vettiga villkor kommer att leva farligt i framtiden.

Vi socialdemokrater har alltid hävdat att alla be-
hövs, och att det är arbetslivet som ska anpassas 
efter människans förutsättningar och inte tvärtom. 
Arbetslivet måste vara öppet även för den som har 
något handikapp.

Fler måste helt enkelt jobba mer i framtiden, och 
det skriver jag, som alltså har fyllt 65. Det är möjligt 
att jag inte skriver lika snabbt som tidigare, men 
det får chefredaktören stå ut med. För det lär inte 
bli helt enkelt att hitta en ersättare…

Lars Stjernkvist är chef för 
kansliet för ett hållbart arbets-
liv i Regeringskansliet. Han var 
kommunstyrelsens ordförande 
i Norrköping 2010–2020 och är 
tidigare partisekreterare (S).
Skiss gjord av Olle Magnusson.



Styrelsen hade ett digitalt sammanträde 24 maj 
där vi diskuterade den tidigare insända motionen 
och naturligtvis planeringen inför vårt kommande 
årsmöte.

Du kommer längre fram få en mera detaljerad 
kallelse/inbjudan, men att redan nu bokar in i din 
almanacka onsdagen 6 september på Folksams 
huvudkontor i Stockholm och vi startar med  
lunch och därefter hälsar Folksams Vd/koncernchef 
Ylva Wessen oss välkomna med aktuell information 
för att sedan avhålla vårt sedvanliga årsmöte.

Det är ju ett viktigt årsmöte så det är vår för-
hoppning att så många som möjligt tar sig tid  
att närvara.

Folksams finansiella ställning är fortsatt stark efter första kvartalet 2023 med bättre nyckeltal än  
före pandemin och nära historiska högsta nivåer. 

Därför kan vi ge dig en konkurrenskraftig avkastning på ditt sparande i traditionell försäkring.  
Återbäringsräntan för Folksam Liv och Folksam Tjänstepension är sedan 1 april fem procent.  
Sett över femårsperioden 2018–2022 har återbäringsräntan i genomsnitt varit 6,6 procent årligen  
för tjänste pensionsverksamheten och 5,0 procent för övrig livförsäkringsverksamhet.

Folksams livaffär är fortsatt störst bland liv- och sparandeaktörer och ökar sin marknadsandel för 
femte kvartalet i rad. Det framgår av Svensk Försäkrings rapport för kvartal ett 2023 som släpptes 
idag.

- Vi kan se tillbaka på ett kvartal som präglats av ekonomisk oro och en fortsatt hög inflation vilket  
påverkat många människors ekonomi negativt. Att vår marknadsandel fortsätter att växa för femte  
kvartalet i rad är ett styrkebesked och en tydlig indikation på att hållbara sparformer där stabilitet och 
långsiktighet står i fokus är uppskattat, säger Katrin Röcklinger, chef affärsområde Liv på Folksam.

Årsmöte 2023

Ett starkt första kvartal

Folksams livaffär ökar sin marknadsandel för 
femte kvartalet i rad

Slutligen några pressklipp från Folksam som kan vara  
intressanta att ta del. Gå gärna in på vår hemsida. 
Där finns det massor av andra pressklipp !

Efter årsmötet är det tänkt att vi som kan och önskar 
fortsätta förflyttar oss till båten som tar oss över till 
NATO landet Finland för en trevlig samvaro på över-
färden och när vi vaknat på morgonen blir vi guida-
de i Helsingfors (kan bli trevligt, det var väl några år 
sedan dom flesta av oss var där?)

Efter ytterligare en natt ombord och fortsatt trevlig 
samvaro med gamla kollegor anlöper vi Stockholm 
fredagen den 8 september och vidare till våra hem-
orter. Som vanligt är din respektive välkommen. 

Som sagt en mera detaljerad och bindande  
inbjudan kommer….



Du som kund äger Folksam och därför kan du få ta del av överskottet när 
det går bra. I år blir det extra mycket återbäring. Att ge tillbaka en miljard 
kronor är rekord och det känns bra i oroliga tider. Under april och maj 
skickar vi ut återbäringsbesked till dig som får 100 kronor eller mer i åter-
bäring. Kundägt är bäst!

En miljard i återbäring

Folksams hemförsäkring mest  
hållbar enligt Konsumenternas
Konsumenternas försäkringsbyrå har nyligen 
genomfört en oberoende jämförelse i hur svens-
ka sakförsäkringsbolag arbetar med hållbarhet 
inom olika områden. Jämförelsen visar på stora 
skillnader mellan bolagen och att Folksam ham-
nar i topp som det mest hållbara sakförsäkrings-
bolaget.

Konsumenternas Försäkringsbyrå har jämfört hur 
10 sakförsäkringsbolag som erbjuder boendeför-
säkringar (hem-,villa- eller fritidshusförsäkringar) 
arbetar med hållbarhet. Bolagen har fått redovisa 
hur de arbetar med skadeförebyggande åtgärder, 
hur de hanterar skador och hur de investerar för-
säkringspremierna – Folksam toppar listan med 
helhetsbetyget 4,5 av 5 möjliga.

– Vi på Folksam har arbetat proaktivt med hållbar-
hetsfrågor i mer än 50 år. Med den här typen av 
utmärkelser kan vi tydliggöra detta för våra kunder 
och de över 1,8 miljoner hushåll som idag har sin 
hemförsäkring hos oss. För att vara en del av den 
nödvändiga omställningen till en mer hållbar värld 
krävs att vi blir många som gör mer medvetna val 
– där är den här typen av jämförelser viktig, säger 
Karin Stenmar, Hållbarhetschef i Folksamgruppen.

Folksam var först med att få försäkringar märkta 
med Bra Miljöval redan 2011 och nedan följer en 
kort beskrivning av några av de initiativ som drivs 
inom olika hållbarhetsområden i bolaget.

Återbruk och miljöanpassad reparation 
Varje år köper Folksam byggreparationer för cirka 
en miljard kronor och bilreparationer för över två 
miljarder kronor. Folksam kan därför också ställa 
höga miljökrav på de leverantörer som reparerar 
kundernas skador, från byggmaterial till sortering 
av avfallet. Också lösöre så som till exempel mobil-

telefoner återvinns och repareras genom mobilcir-
keln.

Ansvarsfulla investeringar 
För att en försäkring ska få märkningen Bra Miljö-
val ställs också krav på ansvarsfulla investeringar. 
Folksams förvaltning av försäkringskapitalet styrs 
av kriterier för miljö, mänskliga rättigheter och 
korruption. Folksam arbetar aktivt med att påverka 
de företag vi investerar i för att ta ansvar för dessa 
frågor. Folksam Sakförsäkring investerar till exem-
pel inte i företag som producerar tobak, kontrover-
siella vapen eller krigsmateriel och militära tjänster 
avsedda att användas i strid, termiskt kol eller uran. 
Även kriterierna kring investeringar i fossil energi 
har skärpts. Inom Nettonollalliansen arbetar Folk-
sam med att påverka sina innehav att sätta konkre-
ta mål för en årlig minskning av koldioxidutsläpp i 
enlighet med 1,5 gradersmålet.

Skadeförebyggande och information till kund 
Kraven från Naturskyddsföreningen innebär även 
att det ska finnas ett strategiskt arbete med skade-
förebyggande åtgärder för att undvika och minska 
skador. Folksam har arbetat skadeförebyggande 
under lång tid som en del av sitt hållbarhetsarbete. 
En skada som kan undvikas är det bästa för männ-
iska och miljö. Folksam varnar till exempel sina 
kunder vid väderomslag och på folksam.se kan 
kunder hitta tips om hur de kan till exempel kan 
klimatanpassa sina boenden.

Transparens kring hållbarhetsarbetet 
Folksam redovisar hur vi arbetar med hållbarhet i 
en årlig års- och hållbarhetsredovisning. Folksam 
publicerar även årligen en klimatrapport i enlighet 
med rekommendationerna i TCFD kring klimatrela-
terade risker.



Hälsningar från styrelsen  FFV genom  
sekreteraren Dettmar Wihlborg.

Det blev ganska mycket information den här gången. Kanske återkommer jag 
med något medlemsbrev framöver, beroende på årsmötets beslut om förening-
ens framtid. Blir det avveckling kvarstår styrelsen under verkställigheten/avveck-
lingen. Blir det en ny styrelse,så tackar jag för mig och förtroendet att få vara 
förtroendevald av er under sex år.

Ha en fortsatt skön sommar och att vi ses 6 september!


